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Protokół z sesji

XXIX sesja Rady Miejskiej w Brusach
data posiedzenia: 21-10-2021

miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Brusach

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.1.
Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej.2.
Przedstawienie porządku obrad.3.
Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach.4.
Informacja z działalności komisji stałych Rady Miejskiej.5.
Podjęcie uchwał w sprawach:6.

nadania nazw ulicom w ZalesiuA.
zatwierdzenia Porozumienia – Umowy Partnerskiej nr FR/137/2021 z 22 września 2021 r.B.
zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy w sprawie współpracy przy
realizacji projektu pn. „Przebudowa przejścia dla pieszych na drodze powiatowej nr 2680G
(ul. Armii Krajowej w Brusach)” oraz Porozumienia – Umowy Partnerskiej nr FR/138/2021 z
22 września 2021 r. zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy w sprawie
współpracy przy realizacji projektu pn. „Przebudowa przejść dla pieszych na drodze
powiatowej nr 2680G (ul. Armii Krajowej w Brusach) w obrębie skrzyżowania z ul.
Targową”
zmiany uchwały budżetowej gminy Brusy na rok 2021C.
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2021-2029D.

Interpelacje zgłoszone przez radnych wraz z odpowiedziami.7.
Sprawy organizacyjne.8.
Zamknięcie obrad.9.

Wykaz głosowań

Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Brusach.1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Łącki
Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia;
Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Zalesiu.2.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Łącki
Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia;
Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
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WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – Umowy Partnerskiej nr FR/137/2021 z3.
22 września 2021 r. zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy w sprawie
współpracy przy realizacji projektu pn. „Przebudowa przejścia dla pieszych na drodze
powiatowej nr 2680G (ul. Armii Krajowej w Brusach)” oraz Porozumienia – Umowy Partnerskiej
nr FR/138/2021 z 22 września 2021 r. zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy
w sprawie współpracy przy realizacji projektu pn. „Przebudowa przejść dla pieszych na drodze
powiatowej nr 2680G (ul. Armii Krajowej w Brusach) w obrębie skrzyżowania z ul. Targową”.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 7 - Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska
Bernadeta; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 3 - Cysewski Marcin; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał;
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Brusy na rok 2021.4.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Łącki
Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia;
Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata5.
2021-2029 .

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza Andrzej; Łącki
Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia;
Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

Ad. 1.

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Łącki - Otwieram XXIX sesję Rady Miejskiej w Brusach. Witam
państwa bardzo serdecznie na kolejnej sesji. Witam panie i panów Radnych, witam pana Burmistrza,
Zastępcę  Burmistrza,  panią  Sekretarz,  panią  Skarbnik,  dyrektorów  wydziałów,  dyrektorów  i
kierowników jednostek organizacyjnych gminy i wszystkich pracowników urzędu miejskiego obecnych
na dzisiejszej sesji. Proszę państwa, w sesji uczestniczy 10 radnych na ogólny stan, stan ustawowy 15,
w związku z tym, sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

Ad. 2.

Przewodniczący Rady - Protokół z poprzedniej XXVIII sesji był dostępny w biurze rady. Czy ktoś z
państwa miał, ma uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. Jeżeli nie ma, w takim razie przystąpimy do
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej XXVIII sesji proszę o
podniesienie ręki.  Dziękuję. I  zagłosowanie na tablecie. Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał. W
głosowaniu brało udział 10 radnych, wszystkie głosy są za, w związku z tym rada jednogłośnie przyjęła
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protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 3.

Przewodniczący  Rady  -  Proszę  państwa,  przedstawię  teraz  porządek  obrad.  Kolejny  punkt  to
informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach. Następny punkt 5. informacja z działalności
komisji stałych Rady Miejskiej. Punkt 6. podejmowanie uchwał: podpunkt a. nadania nazw ulicom w
Zalesiu,  podpunkt b.  zatwierdzenia porozumienia -  umowy partnerskiej  z 22 września 2021 roku
zawartego między powiatem chojnickim a gminą Brusy w sprawie współpracy przy realizacji projektu
pod nazwą przebudowa przejścia dla pieszych na drodze powiatowej nr 2680G oraz porozumienia -
umowy partnerskiej nr 138 z 22 września 2021 zawartego między Powiatem Chojnickim a Gminą
Brusy w sprawie współpracy przy realizacji projektu pod nazwą "Przebudowa przejść dla pieszych na
drodze numer 2680G (ulica Armii  Krajowej w Brusach) w obrębie skrzyżowania z ulicą Targową,
podpunkt c. punktu 6 to zmiany uchwały budżetowej Gminy Brusy na rok 2021, d. zmiany Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  gminy  Brusy  na  lata  2021-2029.  Punkt  7  dzisiejszego  programu  sesji  to
interpelacje zgłoszone przez radnych wraz z odpowiedziami. Punkt 8. sprawy organizacyjne i punkt 9
zamknięcie obrad. Czy są uwagi do projektu? Bardzo proszę, pan Dariusz Rutowski.

Radny Rady Miejskiej Dariusz Rutowski - Szanowny panie Przewodniczący, ja mam taką tutaj uwagę,
uważam,  że  nie  powinniśmy  dzisiaj  procedować  uchwały  w  sprawie  porozumienia  -  umowy
partnerskiej w związku z tym, iż materiały dotyczące tej uchwały zostały dostarczone niecałe dwie
doby temu. Z tego co wiem, Statut Gminy Brusy mówi o tym, że projekty uchwał jak również inne
niezbędne materiały związane z porządkiem obrad powinny być dostarczony na 7 dni przed sesją.
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dobrze, w takim razie musimy sprawę przegłosować, kto z państwa radnych
jest  za  wnioskiem  pana  radnego  o  wykluczenie  z  porządku  obrad  podpunktu  dotyczącego
zatwierdzenia porozumienia proszę o podniesienie ręki. Proszę...

Radny Dariusz Rutowski - Przepraszam, ja myślę, że nie powinno dotyczyć głosowania, ponieważ to
jest sprzeczne ze statutem, także to myślę, że to, czy podejmujemy teraz uchwałę czy po prostu
złamiemy statut czy nie rozumiem.

Przewodniczący Rady - Nie złamiemy statutu, rada może wprowadzić dodatkowe punkty do porządku
obrad na wniosek burmistrza może to wprowadzić także to to to nie...

Radny Dariusz Rutowski - Mimo to, że materiałów nie otrzymaliśmy na ten temat tak?

Przewodniczący Rady - Jakich materiałów?

Radny Dariusz Rutowski - A więc samego porozumienia - umowy partnerskiej nie otrzymaliśmy na 7
dni przed sesją.

Przewodniczący Rady - Aha, czyli punkt porządku obrad był tylko porozumienia, że pan nie otrzymał,
tak? O to chodzi?

Radny  Dariusz  Rutowski  -  Otrzymaliśmy tylko  projekt  uchwały,  ale  nie  otrzymaliśmy materiału,
którego dotyczy to ten projekt uchwały. Projekt uchwały dotyczy porozumienia - umowy partnerskiej,
której treści nie otrzymaliśmy na 7 dni przed sesją.

Przewodniczący  Rady  -  To  nie  jest,  znaczy  się,  czy  pan  nie  miał  możliwości  zapoznania  się  z
projektem, bo w porządku obrad był wprowadzony, więc to jest zgodne z projektem znaczy się z
porządkiem, porządek obrad jest zgodny z tym, co żeśmy pierwotnie w 7 dni, na 7 dni przed tym więc
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porządek, do porządku obrad prawidłowo zostało wprowadzone. Nie miał pan wiedzy na temat treści
projektu porozumienia, tak? O to chodzi, tak?

Radny Dariusz Rutowski -  Chodzi  o to,  że Statut Gminy Brusy przewiduje,  iż  materiały,  projekty
uchwał, jest taki zapis dokładnie, projekty uchwał jak i również inne niezbędny materiały związane z
porządkiem obrad powinny być dostarczone na 7 dni przed sesją.

Przewodniczący Rady - Tak, więc porządek obrad wraz z uchwałą pan otrzymał tak, projekt umowy
partnerskiej no nie był w tym czasie dostarczony, ale czy to jest teraz niezbędne dla pana, jeżeli było
to niezbędne do tego, żeby podjął pan decyzję to też mógł pan się zwrócić...

Radny Dariusz Rutowski - Szanowny panie Przewodniczący, to nie chodzi o to czy to dla mnie jest
potrzebne, czy nie jest potrzebne, wszyscy razem przyjęliśmy na początku kadencji Statut Gminy
Brusy, którego zamierzamy przestrzegać chyba... myślę, że to nie chodzi...

Przewodniczący Rady - Przestrzegamy go...

Radny Dariusz Rutowski - No chyba nie do końca w tym zapisie, o którym nie mówię.

Przewodniczący Rady - Ja bym prosił może o opinię prawną... Natomiast ja nie mam co do tego
wątpliwości,  że to jest  zgodne,  zgodnie z  naszym statutem to to znaczy porządek obrad został
dostarczony terminowo, uchwała została dostarczona terminowo, a zawsze do uchwały może być
bardzo dużo tych materiałów, które radny może otrzymać, dlatego są też komisje. Na komisjach
wczoraj  była,  przedwczoraj  była komisja,  jeżeli  jeżeli...  A  na tamtej  komisji  otrzymał  pan już to
porozumienie.

Radny Dariusz Rutowski - Tak, na komisji, komisja się odbyła, tak jak wspomniałem komisja odbyła się
dwie doby temu.

Przewodniczący Rady - Porozumienie ma raptem 3 strony i można je w ciągu właściwie 5 minut się
zapoznać z jego treścią...

Radny Dariusz Rutowski - Zgadza się..

Przewodniczący Rady - Więc co do, co do meritum sprawy, nad czym pan głosuje to uważam, że na
komisji i na sesji nie ma pan...

Radny Dariusz Rutowski - Tak, to tak, że nie dotyczy tylko mnie, niektórzy nie byli na komisji, na
komisji spotkaliśmy się bodajże w 3 osoby byłyby, są także radni, którzy otrzymali to na przykład na
maila zupełnie nie spodziewając się po prostu tego, otrzymali tuż przed sesją właśnie ten tą umowę
partnerską.

Przewodniczący Rady - Jest tam sformułowanie "niezbędne", no teraz kwestia, jakie są niezbędne to
jest, każdy z nas będzie miał inne zdanie, co jest niezbędne.

Radny Dariusz Rutowski - No ciężko jest chyba procedować przyjęcie uchwały w sprawie porozumienia
nie znając treści porozumienia.

Przewodniczący Rady - No ale pan zna tą treść porozumienia.

Radny Dariusz Rutowski - Teraz znam, tak, teraz znam, no ale powinien znać...

Przewodniczący Rady - Jeszcze pani Sekretarz może jeszcze odnośnie statutu, tak...
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Sekretarz Gminy Mariola Rodzeń - Panie Przewodniczący, szanowna Rado, rada ma prawo wprowadzić
do porządku obrad w każdej chwili, w każdym momencie nawet dzisiaj dodatkowy punkt do porządku
obrad  i  jeżeli  państwo  dzisiaj  przegłosujecie  wniosek  pana  radnego  Dariusza  Rutowskiego  o
odrzucenie takiego ten punkt w porządku obrad zejdzie, jeżeli  będziecie głosować przeciw punkt
zostanie. Rada ma taką, według statutu, ma takie prawo i ma taką możliwość włączenia do obrad
porządku w dniu sesji kolejnej uchwały. Tutaj uchwała była, załącznika nie było, więc wniosek należy
przegłosować potrzebujemy, przerwy technicznej, żeby wprowadzić to do komputerów państwa, ale
należałoby to przegłosować, ponieważ materiał był niekompletny.

Przewodniczący Rady - Jest pytanie do pana radnego, czy pan potrzebuje wniosek o wykluczenie tego
z porządku obrad?

Radny Dariusz Rutowski - Szanowny panie Przewodniczący, to nie jest tak, że ja jestem przeciw temu,
żebyśmy procedowali, chodzi o to, że uważam, żeby wypełniać zapisy statutu powinniśmy po prostu
być informowani w odpowiednim czasie, jeżeli chodzi o głosowanie, które by się odbyło, ja nie jestem
przeciwny temu, żebyśmy procedowali,  chodzi  o to,  że po prostu powinniśmy ściśle trzymać się
statutu, ponieważ bywały sytuacje już na tej sali w czasie sesji, w której czasami to tam, nie wiem źle
postawiony przecinek albo nie podanie pełnego adresu, albo inne sprawy powodowały, że uchwała nie
mogła być procedowana, w tym przypadku jest to dość istotne, sprzeczne z zapisami Statutu Gminy
Brusy i uważam, że to są powody, żeby po prostu nie procedować tego z przyczyn proceduralnych.

Przewodniczący Rady - Czyli pan podtrzymuje wniosek o wykluczenie tego z porządku obrad tak, tu
jest już pytanie w tej chwili, bo jeżeli podtrzymuje, no to będziemy głosować nad przyjęciem lub nad
wykluczeniem tego z porządku obrad. Czy pan podtrzymuje wniosek o wykluczenie z porządku obrad
tej uchwały.

Radny Dariusz Rutowski - Ja jestem za tym, żebyśmy ściśle trzymali się statutu, za tym żeby po prostu
było. Jakie pan podejmie decyzje, jeżeli chodzi o to czy będzie głosowany czy nie będzie głosowany to
jest inna sprawa.

Przewodniczący Rady - Ja rozumiem, ja wiem co ja zdecyduję, tylko...

Radny Dariusz Rutowski - Ja tu podzieliłem się swoimi wątpliwościami...

Przewodniczący Rady - Tylko muszę mieć jednoznacznie, czy pan podtrzymuje wniosek o wykluczenie
z porządku obrad, czy taki  wniosek pan składa czy nie,  bo żeby głosować to musimy mieć ten
wniosek.

Radny Dariusz Rutowski - Nie, nie składam takiego wniosku.

Przewodniczący Rady - Nie składa pan, aha rozumiem.

Radny  Dariusz  Rutowski  -  Uważam,  że  powinniśmy  się  trzymać  statutu,  który  mówi  tutaj  o
dostarczeniu materiałów na 7 dni przed.

Przewodniczący Rady - Nie składa pan wniosku o wykluczenie z porządku obrad, tego pan nie składa?

Radny Dariusz Rutowski - Nie.

Przewodniczący Rady - Rozumiem, dobrze pan Burmistrz.

Burmistrz Brus Witold Ossowski - Proszę państwa, panie Przewodniczący, wysoka Rado, oczywiście,
trzeba trzymać się jakby procedury tutaj od strony formalnej, tutaj był problem, chciałbym też to
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wyjaśnić, ja tutaj nawet nie miałem takiej wiedzy, ale po prostu technicznie osoba zajmująca się
przygotowaniem, składaniem materiałów sesyjnych po prostu zapomniała dołączyć tego załącznika do
materiałów, tak, bo to on był, więc taki no można powiedzieć problem techniczny, tak.

Przewodniczący Rady - Dobrze, proszę państwa, czyli nie ma wniosku o zmianę porządku obrad, czyli
porządek obrad został tutaj, to zostaje tak jak, tak jak był pierwotnie, więc tutaj...

Burmistrz Brus - Ale proszę państwa, bo też była rzeczywiście uzupełniona, rozesłana mailem, czy też
ktoś z państwa nie otrzymał tego, tak, bo takie pytanie, bo rzeczywiście to i na komisji tak było to
dzisiaj omawiane, a więc generalnie jakby też przed sesją ten załącznik dotarł, ale formalnie uchwała
była załączona, no nie było tego jednego załącznika, dziękuję bardzo, dwóch załączników.

Przewodniczący Rady - Dobrze, proszę państwa, przystępujemy do realizacji porządku obrad.

Ad. 4.

Przewodniczący Rady - Kolejny punkt - informacja burmistrza Brus o podejmowanych działaniach.
Bardzo proszę pana burmistrza o przedstawienie informacji.

Burmistrz  Brus  -  Panie  Przewodniczący,  wysoka  Rado,  kilka  czy  trochę  więcej  zdań  na  temat
działalności  tego,  co  w  ostatnim  czasie  działo  się  w  gminie  Brusy.  W  dniu,  najpierw  z  części
oświatowej, w dniu 13 października bieżącego roku w trakcie uroczystości z okazji  Dnia Edukacji
Narodowej  zostały  wręczone  stypendia  burmistrza  za  wysokie  wyniki  w  nauce,  które  trafiły  do  51
uczniów z 7 szkół podstawowych z terenu Gminy Brusy. W tym samym dniu zostali również wyróżnieni
nauczyciele nagrodą za szczególne osiągnięcia w pracy na rzecz oświaty. Nagrody otrzymało 15
nauczycieli oraz dwóch dyrektorów. Listy gratulacyjne zostały przekazane również trójce nauczycieli,
którzy zdobyli stopień awansu zawodowego nauczyciela dyplomowanego. Wcześniej takie wyróżnienia
były dla nauczycieli, którzy uzyskali stopień nauczyciela mianowanego. Proszę państwa, niebawem
rozpocznie się realizacja projektu pod nazwą "Gmina Brusy wspiera przedszkolaków". Projekt ten jest
ukierunkowany na tworzenie miejsc wychowania przedszkolnego, w tym dostosowanych do potrzeb
dzieci niepełnosprawnych. Projekt dotyczy wsparcia 12 dzieci niepełnosprawnych oraz 310 dzieci w
wieku przedszkolnym, 34 nauczycieli, 160 rodziców dzieci z 6 ośrodków wychowania przedszkolnego i
będzie on realizowany przez okres 12 miesięcy. Wartość tego projektu to jest kwota ponad 1300000
zł,  dofinansowanie  ponad  1100000  zł,  niespełna  200000  tylko  w  tym  projekcie  to  jest  tutaj,  oj
przepraszam, tak,  dobrze, wkład własny tak około 200 000 zł.  W ramach tego projektu również
zostanie zakupione wyposażenie za kwotę ponad 250000 zł. Tak tutaj czekaliśmy na rozstrzygnięcie
tego programu, tego projektu,  a więc to dobra informacja,  że jako gmina będziemy ten projekt
realizować,  że  takie  wsparcie  na  te  działania  przedszkolne  otrzymaliśmy.  Proszę  państwa,  z
Ministerstwa  Edukacji  i  Nauki  otrzymaliśmy  wsparcie  dla  18  wniosków  z  9  szkół  w  ramach
przedsięwzięcia pod nazwą "Poznaj  Polskę."  To jest  realizacja wycieczek szkolnych związanych z
poznawaniem Polski, jej środowiska przyrodniczego, tradycji, zabytków kultury i historii oraz osiągnięć
polskiej  nauki.  Na  ten  cel  nasze  szkoły  otrzymały  dofinansowanie  w  kwocie  103804  zł,  wkładem
własnym są wpłaty rodziców, to jest około 30000 zł. Szkoły już rozpoczęły realizację zaplanowanych
wycieczek,  muszą  być  one  zrealizowane  do  15  grudnia,  dlatego  tutaj  dziękuję  nauczycielom,
dyrektorom szkół, dyrektorowi zarządu oświaty za taką koordynację, przygotowanie i złożenie tych
wniosku, że rzeczywiście spora liczba tych wniosków będzie zrealizowana i nasza dzieci, młodzież
mogą wyjechać trochę rzeczywiście Polskę zwiedzić. Od 8 października rozpoczął się nabór wniosków
w ramach inwestycji "Laboratoria przyszłości." Dzięki laboratorium przyszłości od 1 września 2022
roku do każdej szkoły podstawowej trafi nowoczesny sprzęt, w tym drukarki 3D, mikro kontrolery czy
sprzęt  do  nagrań.  Obowiązek  udostępniania  ich  uczniom przez  szkoły  wejdzie  w życie  od  roku
szkolnego 2022/2023,  ale  w ramach laboratoriów przyszłości  szkoły  będą mogły  wybierać także
wyposażenie  dodatkowe  od  narzędzi  do  prac  ręcznych,  pomoce  dydaktyczne,  wszystkie  szkoły
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otrzymają co najmniej 300 zł na 1 ucznia. Tutaj te programy to są programy rządowe, realizowane
takie wsparcie. Proszę państwa, w zakresie realizacji różnych imprez, wydarzeń kulturalnych, gmina
Brusy włączyła się w obchody europejskiego tygodnia zrównoważonego transportu, zachęcaliśmy tutaj
mieszkańców, uczniów do użytkowania ekologicznych form mobilności takie jak rower, autobus czy
poruszanie się pieszo. Tutaj również w te działania takie w tym okresie włączaliście się też państwo
Radni. W ramach tej inicjatywy został zorganizowany konkurs dla szkół, uczniów - kreatywni mobilni,
skierowany właśnie do uczniów szkół podstawowych z naszej gminy, miasta. Przedsięwzięcie ciekawe,
uczniowie wykazali się jakby taką kreatywnością, wyobraźnią, tworzyli eko pojazdy na przykład z
odpadów,  makiety,  pojazdy  jeżdżące.  Mieliśmy  ostatnio  też  imprezy  sportowe:  turniej  tenisa
ziemnego, turniej buczki i bieg Gryfa. Taka akcja związana, finansowana, wspierana przez Orlen, Orlen
z podwórka na bieżnię, a więc takie wydarzenie też odbywało się na naszym stadionie. Obchodziliśmy
teraz w ostatnią niedzielę 17. rocznicę nadania patronatu naszemu miastu i gminie błogosławionego
księdza Józefa Jankowskiego. Poprzez Centrum Kultury i Biblioteki został ogłoszony konkurs piosenki
patriotycznej  dla dzieci  i  młodzieży z  okazji  zbliżającego się  Święta Niepodległości  11 listopada,
dlatego  tutaj  zachęcamy,  zapraszamy  do  udziału  i  też  tutaj  taka  informacja,  że  będziemy
organizatorem  XXIII  Światowego  Zjazdu  Kaszubów  w  Brusach.  Przypomnę,  że  byliśmy  w  2007
gospodarzem  IX  Zjazdu  Kaszubów  tutaj  wspólnie  z  Zarządem  Głównym  Zrzeszenia  Kaszubsko-
Pomorskiego, naszym Bruskim oddziałem, do współorganizacji zaprosiliśmy Powiat Chojnicki wspólnie
ze zrzeszeniem, aby tutaj mieć więcej partnerów, współorganizatorów właśnie z tego naszego regionu
południa Kaszub. Impreza ta będzie się odbywała w trakcie Międzynarodowego Festiwalu Folkloru -
Kaszubskie Spotkania z Folklorem Świata, a więc te wydarzenia chcielibyśmy połączyć. To na pewno
jest doskonała promocja też naszego regionu i zachęcam, zapraszam też wolontariuszy, organizacje
pozarządowe, instytucje, które chciałyby się w to włączyć czy wnieść coś ciekawego, bo to jest też
ważne,  żeby  pokazać  naszym  gościom,  którzy  tutaj  się  pojawią,  pokazać,  zaprezentować  swój
dorobek, także różne inicjatywy są mile widziane, różne propozycje zresztą już też wpływają ze strony
mieszkańców. Proszę państwa, dzisiaj też w zmianach budżetu jest taka informacja, propozycja kwoty
200000  zł  na  udział  własny  na  budowę  drogi  transportu  rolnego  Lubnia  -  Orlik,  taki  wniosek
złożyliśmy,  bo  to  był  bardzo  taki  spontaniczny  nabór,  powiedziałbym,  że  uzupełniający,  bo
otrzymaliśmy  dofinansowanie,  jesteśmy  w  trakcie  realizacji,  przygotowania  można  powiedzieć
dokończenia  odcinka  drogi  z  Brus-Jaglii  do  Żabna  do  drogi  powiatowej.  Tam  trwa  procedura
przygotowania się do zrealizowania tego zadania. a to był nabór też uzupełniający i ubiegamy się o
dofinansowanie na budowę odcinka drogi Lubnia - Orlik to przypomnę, że też wcześniej już te prace
rozpoczęliśmy, w 2017 roku wybudowaliśmy odcinek o długości 1 kilometra, cała droga to jest 2700
m, a więc sukcesywnie chcemy tą inwestycję kontynuować.  Także to myślę,  że taka dobra też
spontaniczna informacja, ale jeżeli jest okazja ubiegać się o środki to też takie działania tutaj zawsze z
moimi  współpracownikami  czynię.  Oczywiście  no  nie  jest  to  pewne  czy  otrzymamy  czy  nie
otrzymamy,  dofinansowania,  ale  takie  próby  trzeba  podejmować.  Proszę  państwa,  zakończyliśmy
budowę ulicy Polnej w Brusach, pierwszy etap odwodnienia miasta Brusy w obrębie ulicy Kalwaryjnej.
Zakończyliśmy  budowę,  rozbudowę  punktu  selektywnej  zbiórki  odpadów  komunalnych,  zostało,
zostały  zakończone  prace  na  terenie  rekreacyjnym  w  Widnie.  Tutaj  dofinansowanie  ze  środków
Samorządu Województwa Pomorskiego, mieliśmy na ten cel w kwocie 10000 zł, całkowita wartość
zadania  to  18000  zł,  a  środki  kwota  8000  zł  pochodzi  z  funduszu  sołeckiego.  Te  inwestycje
realizowane jakby planowo bez większych takich, oczywiście, mówiłem też na ostatniej sesji o różnych
problemach, ale jeżeli  nawet coś w czasie się przesuwało z jakiś uzasadnionych powodów to te
przesunięcia rzeczywiście były, ale inwestycje zakończone, tutaj też mam na myśli chociażby budowę
drogi ulicy Długiej w Męcikale, taki no największy problem, który mamy, to jest z przebudową centrum
kultury i biblioteki, bo inwestycja trwa, tutaj zawsze tak jakoś ostrożnie się wypowiadałem wiedząc,
jakie problemy, zagrożenia mogą być, bo to jest inwestycja zdecydowanie trudniejsza. Ten termin
będzie nam realizacji się wydłużał i problem podstawowy, nie chciałbym tutaj może na tą chwilę
jeszcze też mówić o takich szczegółach, bo do tego też przygotowuje się inspektor nadzoru i też nasi
tutaj  pracownicy  bezpośrednio  z  wydziału  też  inwestycyjnego,  bo  jest  problem,  wykonawca
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sygnalizuje  i  wzrost  materiałów budowlanych,  problemy z  dostawą tych  materiałów,  a  więc  no
państwo, którzy macie do czynienia z inwestycjami jakimiś wiecie, że tak jest, dlatego ja cieszę się, że
na samym początku powiedziałem, że te inne inwestycje udało nam się jakoś po dopinać i w miarę
terminowo  bez  dodatkowych  jakby  obciążeń,  kosztów,  tak,  bo  oczywiście  próby,  propozycję
zwiększania wartości zadań to one były, ale w sytuacji takiej, kiedy te terminy trochę się też wydłużyły
to do tych porozumień z wykonawcami jakby dochodziliśmy i można powiedzieć, że nie następował
nigdzie wzrost wartości inwestycji, tak ogólnie mówiąc, natomiast w domu kultury jest trochę inna
specyfika,  bo  to  są  określone  jakby  materiały,  które  no  często  są  niedostępne  jakby  od  ręki.  Ale  to
wszystko trzeba formalnie przeanalizować, na pewno będzie sytuacja taka, że ten wzrost wartości
zadania może nastąpić, ale to wszystko musi być rzeczywiście udokumentowane, tak, jasne i i muszą
być do tego też podstawy prawne, także dzisiaj nie mówię to zadanie będzie jakby przeanalizowane,
dokładnie  przygotowane.  Proszę  państwa,  trwa  budowa  ulic  na  Osiedlu  Słonecznym.  Można
powiedzieć, że prace są realizowane, jest układana kostka na ulicy Różanej, te prace praktycznie tutaj
się kończą, ten etap, który był zaplanowany na ten rok 2021. Proszę państwa, to tyle, nie chciałbym
przedłużać, je bardzo prosiłbym, żeby pani Sekretarz Mariola Rodzeń przedstawiła też jeszcze w tej
części sprawozdania informację dotyczącą działalności w budynku starej szkoły, bo ta działalność się
rozpoczęła jak również w kwestiach tutaj szczepień, żeby też przedstawić takie istotne informacje. Ja
dziękuję bardzo.

Sekretarz Gminy - Panie przewodniczący, szanowni państwo Radni. Może wrócę, może zacznę dopiero
od razu od szczepień przeciw covid-19. W ramach programu szczepień dla dzieci powyżej 12 roku
życia, która to akcja była organizowana we wrześniu w naszych szkołach, zaszczepiło się niewiele
dzieci, było tylko dwanaścioro dzieci. Na dzisiaj wiemy, że pierwszą dawką tych dzieci, te dzieci w
wieku od 12 do 19 roku życia jest zaszczepionych 384 dzieci,  pierwsza dawka, więc ta akcja w
szkołach jakby nie zdała u nas egzaminu. Te dzieci były zaszczepione wcześniej, myślę, że w czasie
wakacji już. Od 1 września trzecią dawką uzupełniającą mogą się szczepić już osoby, które skończyły
50 lat. Mamy taki nadal niewielki odsetek osób, które się zaszczepiły. Podwójną dawką jest u nas
zaszczepionych  tylko  i  wyłącznie  41%,  właściwie  niespełna  42%.  Daje  nam to  piąte  miejsce  w
powiecie. Akcji prowadziliśmy bardzo dużo, bo już włączyliśmy się w te akcje od początku maja, były
przy  różnego  rodzaju  imprezach  były  organizowane  akcje  covidowe  stricte  skierowane  do
poszczególnych grup społecznych, do poszczególnych miejscowości, szczepił i nasz ośrodek zdrowia, i
szczepiły objazdowe takie ośrodki, które mogły szczepić. Przemieszczaliśmy się po terenie całej gminy
i te akcje zostały dostrzeżone przez Radę Naukową Ogólnopolskiego Programu Zwalczania Grypy oraz
przez  Fundację  Nadzieja  dla  Zdrowia  zostaliśmy  jako  gmina  Brusy  za  te  wszystkie  działania
uhonorowani statuetką jako propagator szczepień przeciwko covid-19. Możemy się też poszczycić
tym, że od 1 sierpnia, bo taki był konkurs organizowany przez ministerstwo, jednak w tym konkursie
nie uzyskaliśmy jakiś wielkich wyników, tam można było uzyskać dosyć wysokie sumy dofinansowania
na różną działalność gminną, mamy trzecie miejsce w powiecie jeżeli chodzi o przyrost tych szczepień
od pierwszego sierpnia, bo tak mówił program i tak liczył. No niestety już nie wiem jak naszych
mieszkańców zachęcić do tego szczepienia przeciwko covid, są troszeczkę oporni, robimy co możemy,
ale jednak ta akcja antyszczepionkowa, która się pojawia,  daje wyraźny tutaj  odzew na naszym
terenie. Mogę powiedzieć teraz jeszcze o szczepieniach przeciwko grypie, które realizujemy w ramach
naszego  programu,  który  państwo  uchwaliliście  już  2007  roku  i  w  kolejnych  latach  on  został
przedłużany,  nakierowany  jest  do  osób  do,  powyżej  65  roku  życia,  szczepienia  przeciw  grypie.
Ogłosiliśmy konkurs 20 września,  oferty można było składać do 7 października i  żaden podmiot
medyczny, który chciałby się zająć szczepieniem tych starszych osób nie zgłosił się. W tej chwili
prowadzimy już rozmowy z kilkoma podmiotami, nie tylko z naszej gminy, ale z kilkoma podmiotami
na naszym terenie, na terenie naszego powiatu, wychodzimy nawet poza teren, wysyłamy do nich
zaproszenia, jest wielka nadzieja, bo ogłosili ogłosiliśmy ten konkurs ponownie, że teraz zgłosi się
podmiot z Chojnic, który zechce zaszczepić nam osoby powyżej 65 roku życia. Aczkolwiek osoby
powyżej 75 roku życia są szczepione w naszej przychodni zdrowia. To są szczepienia bezpłatne dla
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tych osób, w każdej chwili można się tam zgłosić, więc apel do osób powyżej 75 roku życia, możecie
państwo zgłaszać się do naszej przychodni zdrowia w Brusach i tam uzyskacie wszelkie informacje i
zostaniecie zaszczepieni. Nasz podmiot otrzymał te szczepionki darmowo, więc będzie też w formie
takiej darmowej szczepił osoby powyżej 75 roku życia. Szczepienia też są skierowane również do
różnych  grup  społecznych,  szczepienia  przeciw  grypie.  Są  to  pracownicy  przedszkoli  i  szkół,
pracownicy pomocy społecznej, wszystkich takich jednostek, które zapewniają całodobową osobom
niepełnosprawnym przewlekle chorym, czyli tutaj chodzi też o nasze Środowiskowy Dom Samopomocy
czy wszystkie trzy jednostki, które działają w ramach Centrum Usług Społecznych. Mogą się szczepić
również nasi ochotnicy straży pożarnej, diagności laboratoryjni, pracownicy aptek. Myślę, że już takie
ogłoszenie, nie ma tego chyba jeszcze oficjalnie, ale będziemy mogli się szczepić też wszyscy, jeżeli
tutaj zmieniam już temat, jeżeli chodzi covid, trzecie szczepienie też będzie realizowane przez naszą
przychodnię i  myślę,  że to na dniach już zostanie ogłoszone, że te szczepienia wszystkie osoby
dorosłe będą mogły się szczepić w naszej przychodni. A teraz jeżeli chodzi o naszą starą szkołę, jak
państwo  wiecie  od  września  a  dokładnie  do  29,  od  27  września  do  Środowiskowego  Domu
Samopomocy  trafili  już  nasi  podopieczni.  Środowiskowy  Dom  Samopomocy  jest  skierowany  do  30
takich  osób niepełnosprawnych,  z  problemami  psychicznymi.  Te  osoby już  się  zaaklimatyzowały
można powiedzieć, już czują się u siebie, więc zaaklimatyzowały się bardzo szybko, mówiła pani
Kierownik  Środowiskowego  Domu Samopomocy  pani  Kamila  Warda.  Te  osoby  będą  pod  opieką
codziennie  od  7:00  do  15:00,  są  dowożone  do  Środowiskowego  Domu Samopomocy  i  również
odwożone do domów. Jest to usługa też realizowana przez Środowiskowy Dom Samopomocy. W starej
szkole działają też inne trzy kolejne, kolejne jednostki, które działają w ramach naszego MGOPSu.
Kierownikiem dla tych jednostek i przełożonym jest pani Krystyna Cysewska pani dyrektor Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i jak państwo wiecie, działają tam Dom Dziennego Pobytu. To
jest  projekt  skierowany do osób starszych,  powyżej  65 roku życia,  które w ramach samotności,
przewlekłego wieku, podeszłego wieku, w wyniku jakieś choroby przewlekłej mogą tam uczestniczyć.
Mamy tam 15 miejsc, na dzisiaj zajętych jest 11, ale 3 osoby już zgłosiły taką chęć dotarcia do tego
domu, więc dom działa od 6 października i myślę, że już niedługo będzie działał w pełnej obsadzie.
Osobami opiekują się dwie zatrudnione opiekunki. Kolejna placówka to Placówka Wsparcia Dziennego,
która  pełni  też  rolę  świetlicy  socjoterapeutycznej,  skierowana  jest  do  50  dzieci,  działa  od  1
października i tutaj opiekuje się nią, opiekuję się nią pani Kierownik pani Daria Tesarczyk oraz dwie
terapeutki, które są zatrudnione na umowę zlecenie. I trzecia placówka działająca w ramach Centrum
Usług Społecznych podlegających MGOPSowi, całodobowa opieka dla osób z niepełnosprawnością w
podeszłym wieku, to są tak zwane te 3 mieszkania chronione. Mają pełną obsadę, jednak w tym
jednym  mieszkaniu,  pan,  który  się  pojawił  trafił  niedawno  do  szpitala,  ale  ta  obsada  również  jest
pełna. Tam jest to placówka już całodobowa, więc tymi osobami trzema opiekują się 4 opiekunki
zmianowo. Dziękuję.

Przewodniczący  Rady  -  Dziękuję  bardzo  panu  Burmistrzowi  i  pani  Sekretarz  za  przedstawienie
informacji. Pytania do przedstawionych informacji, pierwszy pan Dariusz Rutowski się zgłosił, bardzo
proszę.

Radny Dariusz Rutowski - Tak, ja mam do pani jeszcze pytanie odnośnie tego co pani przestawiła. Na
wstępie pani mówiła o jakiejś akcji antyszczepionkowej. Prawdę mówiąc nie słyszałem o takiej akcji,
żeby się odbywała na terenie miasta i gminy Brusy akcja antyszczepionkowa. Słyszałem ewentualnie
o  ludziach,  którzy  mają  pewne  wątpliwości,  są  za  swobodę  wyboru,  ale  o  tym,  żeby  ktoś  był
przeciwny, żeby przeciwny ogólnie szczepieniom prawdę mówiąc nie słyszałem o czymś takim. Może
by pani przybliżyła co pani miała na myśli mówiąc o akcji antyszczepionkowe na terenie miasta i
gminy Brusy. Dziękuję bardzo.

Sekretarz Gminy - Szanowny panie Radny nie mówiłam o akcji, która się odbywała na terenie gminy.
Mówiłam ogólnie  o  tym,  że  chyba akcje  szczepionkowe,  które  pojawiają  się  w Internecie,  które
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pojawiają  się  w  telewizji,  oddziaływują,  to  jest  domniemanie  moje.  To,  to  absolutnie  i  tak  też
powiedziałam,  żadna akcja  antyszczepionkowa nie  była  zorganizowana na terenie  naszej  gminy,
aczkolwiek możemy tylko domniemać, dlaczego ci ludzie nie chcą się szczepić, no bo to jest bardzo
wysoki odsetek, 60% osób niezaszczepionych przeciwko covid to jest naprawdę wysoki odsetek.

Przewodniczący Rady - Bardzo proszę, pan Marcin Cysewski.

Radny Rady Miejskiej Marcin Cysewski - Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, szanowni Radni.
Pani Sekretarz, chciałbym dopytać, póki pani jest tutaj blisko przy głosie, te 3 mieszkania całodobowe,
które są, mówi pani, że one są jakby w pełni obłożone, czy jeżeli, tak jak pani wspomniała, jedna
osoba trafiła do szpitala, czyli co, to miejsce się nie zwalnia i osoba jak wróci ze szpitala dalej wraca
do tego, do tego pokoju? I inne moje pytanie, czy jest możliwość zwiększenia jakby tych, tych osób
potrzebujących, samotnych.

Sekretarz  Gminy  -  Już  odpowiadam  panie  Radny,  tak,  ta  osoba,  która  trafiła  do  szpitala,  ona  musi
dokądś wrócić, więc to, ona nie trafiła tam na kilka miesięcy, nie wiemy, ale no tak jak się wraca do
domu, tak, on będzie wracał, dla tej osoby jest dzisiaj dom i ona musi mieć gdzie wrócić, więc to
miejsce jest dla niej zarezerwowane. Niestety na drugie pytanie muszę odpowiedzieć negatywnie, nie
możemy zwiększać tych miejsc, to jest projekt napisany w ramach funduszy unijnych, na tyle osób
został nakierowany, ten wskaźnik musi się zgadzać i do końca czerwca 2023 roku ta obsada nie może
się zwiększyć w żadnej  ty z  tych trzech placówek,  które podlegają MGOPSowi,  tak,  czyli  i  Dom
Dziennego Pobytu dla osób starszych i świetlica dla dzieci, i te 3 mieszkania chronione. Dziękuję.

Przewodniczący Rady - Bardzo proszę pan Michał Szczepański.

Radny  Michał  Szczepański  -  Panie  Przewodniczący,  wysoka  Rado,  panie  Burmistrzu,  w  swoim
sprawozdaniu wspomniał pan o budowie drogi w Orliku, cieszę się, że została pilność i  potrzeba
zauważona. Oczywiście na pewno nigdy nie była pomijana, ale moje pytanie jakby dotyczy tego na
jakim odcinku, bo mówi pan sukcesywnie, czy ona będzie teraz dokończona w całości czy jakiś kolejny
etap tylko, dziękuję.

Burmistrz Brus - Panie Radny, dobrze, że pan zauważył i dodał, że zawsze ta pilność była zauważana,
bo tak rzeczywiście wcześniej ten pierwszy odcinek nie byłby zrealizowany i tak jak, dodam jeszcze,
że  na  samym  początku  powiedziałem,  że  rozpoczęliśmy  ten  odcinek  w  Jagliach  czy  Sołectwo
rozpoczęło, no to też dążyliśmy tak sukcesywnie, żeby to domknąć i tak samo ta decyzja o Orliku. No
tam jest sporo zabudowy, można powiedzieć, że to jest droga równoległa do drogi wojewódzkiej 235,
tak, na odcinku Lubnia - Lamk, tak tutaj Lubnia - Orlik, tak, czy tam prawie do Lamka, tak i ta
zabudowa jest, a więc ta droga jest uczęszczana bardzo i takim marzeniem zawsze było to, żeby tą
drogę utwardzić. Zresztą ja pamiętam historię, ona jest też długa i  ja akurat od samego w tym
uczestniczyłem czy też wspólnie z radą podejmowaliśmy decyzje, żeby powstała sieć wodociągowa,
sieć kanalizacyjna, następnie droga była utwardzana tłuczniem i naszym takim bezpośrednio jakby
tłuczniem  finansowanym  ze  środków  budżetowych,  ale  również  w  ramach  programu  Funduszu
Ochrony Gruntów Rolnych,  a  więc  tam już  było  kilka  działań  i  z  takim zamysłem,  żeby ją  tak
utwardzać,  żeby  ten  tłuczeń  już  stanowił  podbudowę.  Następnie  ten  kolejny  etap  -  wykonany
kilometrowy odcinek asfaltu, to też było tak bardzo spontaniczne, ale ta droga była przygotowana i to
można powiedzieć  tutaj  w  okolicach  tego  terminu  po  nawałnicy  tak,  takie  dofinansowanie  udało  się
pozyskać i ta droga była przygotowana i tak rzeczywiście wychodziło na to, że jest ta potrzeba, było
zrealizowane. Natomiast teraz kolejny etap i  tak będzie sukcesywnie dalej,  żebyśmy dobrnęli  do
końca aż do tej drogi, która jest do Główczewic tak, drogi powiatowej. A w tym momencie możemy no
zrealizować, planowane jest około 0,5 km, tak około 0,5 km, taki odcinek, ale to zawsze jest to coś.
Też te ceny, bo tak jak mówiąc o wzroście cen, tutaj problemy na pewno są bardzo poważne jeżeli
chodzi o asfalty tak, zobaczymy jak te ceny będą się też docelowo kształtować, ale wiemy dokładnie,
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że ceny asfaltu wzrastają, także mówiąc to, wymieniając kilka naszych inwestycji, że zakończyliśmy je
bez dokładania środków kiedy wykonawcy rzeczywiście mają podstawy do ubiegania się w przypadku
wzrostu  wartości  takich  cen,  oczywiście  no w określonych przypadkach,  tak,  tych wzrostów nie
mieliśmy. I to też jest takie pytanie jak te ceny będą się stabilizować, kształtować, bo jak tutaj podaje
kwoty gdzieś 150000, 200000 zabezpieczamy, widzimy droga asfalt sam, droga o szerokości 4 m tak,
jakie to są naprawdę poważne pieniądze, tak jakbyśmy spojrzeli w przyszłości i tak już państwo na
pewno tak jak ja od razu pomyśleliście, które drogi mamy utwardzone tłuczniem, a jest ich sporo po
nawałnicy  i  nie  tylko,  i  tak  chciałoby  się  sukcesywnie  jeszcze  to  doziarnić  jakąś  warstwą kilku
centymetrów i wykonywać tą nalewkę asfaltową, ale jak zaczniemy to kalkulować to widzimy, że to
nie jest takie proste, dlatego ja zawsze podkreślam, że to jest taka studnia bez dna, że będziemy to
realizować jak tutaj jesteśmy obecni i ci którzy będą po nas będą mieli naprawdę co robić, bo tych
dróg na terenie naszej bardzo dużej gminy jest bardzo dużo, dziękuję.

Radny  Marcin  Cysewski  -  Panie  Przewodniczący,  szanowna  Rado,  panie  Burmistrzu,  chciałbym
dopytać, ulica Kalwaryjna od torów w stronę Gliśna, czy już jest odbiór tej drogi, bo ona jest tam
można powiedzieć prosto i dosadnie spartaczona, bo każda jedna studzienka jest odczuwalna, są
nierówności i co, czy to będzie naprawione czy jakaś gwarancja odnośnie tego, bo no mieszkańcy
mówią, że się nie dobrze się po tym jeździ. Drugie pytanie właśnie od tego co to tutaj przed chwilką
pan mówił, drogi transportu rolnego też, czy my jako gmina możemy jakąś pule czy jakieś no bo to
kilometry  ciężko  stwierdzić  ile  czy  z  jakieś  puli  sukcesywnie  te  programy  mogą  być  jakby
wprowadzane i możemy aplikować o takie środki na te drogi. I ostatnie pytanie, na ostatniej sesji
mówił pan o projektach, które były składane jakby do Polskiego Ładu, chodzi mi tutaj o remizy i
termomodernizację szkoły, tam wyposażenie kuchni, czy już jakieś są wyniki, jakieś ogłoszenia, czy na
coś się tutaj kwalifikujemy, dziękuję.

Burmistrz Brus - Proszę państwa, panie Radny, ja proponuję, żeby dyrektor Wydziału Inwestycji pan
Zbyszek Żabiński odpowiedział na to pytanie dotyczące ulicy Kalwaryjnej tak, tego wykonania, ale
może za chwilę. Najpierw odpowiem na to drugie i trzecie pytanie. Jeżeli chodzi o Fundusz Gruntów
Rolnych no to jest program, który realizowany jest na przestrzeni wielu wielu lat i te kwoty nie są duże
tak, tak jak, no to są najwyższe kwoty, gdzie możemy pozyskać 150000 zł tak, one bywały różne i
dlatego nie wiemy, jaka będzie wartość tego pół kilometra, ale no to okazuje się często, że nie jest to
nawet 50%, ale z takich środków jeżeli one są to chcemy też skorzystać, bo to jest taka sytuacja, że
możemy tutaj zastosować pewne odstępstwa, bo niektóre programy ściśle określają parametry jakby
dróg co do szerokości jezdni, na przykład czy ma być 5, 5,5m dlatego nieraz się dziwimy, że powstają
jakieś tam chodniki, zatoczki czy jakiś przystanek autobusowy, ktoś pyta niekoniecznie czy ta zatoka
gdzieś tam jest potrzebna, ale różne takie rozwiązania, które mają poprawiać bezpieczeństwo, aby
uzyskać większą ilość punktów, no bo rywalizujemy też z innymi inwestorami, innymi samorządami, a
więc żeby uzyskać dobrą ilość punktów. Natomiast tutaj w tym programie są jakby pewne odstępstwa,
a  więc  ta  szerokość  jezdni  też  jest  w  Orliku  akurat  węższa,  bo  4  m tak  a  w  programie  dróg
samorządowych  tak  to  by  się  jednak  nie  kwalifikowało.  To  jest  jedno.  Także  tych  pieniędzy  jest
niewiele, ale one docierają do wielu gmin, tak i każda gmina jakby sukcesywnie z tego też korzysta,
my praktycznie korzystamy co roku, bo zawsze jakąś tam kwotę pozyskujemy, to jest jakby jedno.
Natomiast pytanie dotyczące Polskiego Ładu, rzeczywiście, te trzy wnioski złożyliśmy: budowa hali
sportowej, remiza w Brusach, Czapiewicach i trzeci projekt to termomodernizacja naszego kompleksu
szkolnego ze stołówką, kuchnią w szkole podstawowej. Mam taką nadzieję, że te rozstrzygnięcia
nastąpią, tak. No mogę powiedzieć, że takie informacje docierają, że powinno to niebawem nastąpić,
także tego rozstrzygnięcia jeszcze nie ma, ale no czekamy na tą informację i mam nadzieję, że to
niebawem się wydarzy. Natomiast w temacie tutaj jakby no takiej tej strony technicznej proszę pana
Zbyszka Żabińskiego, bardzo proszę panie Zbyszku. Może do mikrofonu, jednak bo też myślę, że
kamera, nagranie to wtedy jest lepiej słyszalne.
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Dyrektor  Wydziału  Inwestycji  i  Funduszy  Zewnętrznych  Zbigniew  Żabiński  -  W  sprawie  ulicy
Kalwaryjnej, zadanie zostało zakończone, podpisany został protokół odbioru końcowego robót zgodnie
z terminami z tym, że miałem informację już jakby na etapie wykonania, że w ogóle końcówka ulicy
Kalwaryjnej, że jednak te studnie nie są wyregulowane. Kierownik budowy tłumaczył się jakby tym, że
z uwagi, że nie ma krawężników, nie ma tam jakby możliwości utrzymania takiej stałej wysokości
asfaltu, bo to kładzione rozkładarką, ale jedyny sposób jest taki,  że po prostu muszę w ramach
gwarancji zrobić przegląd gwarancyjny i wtedy podjedziemy do takich sytuacji trzeba będzie jakby na
nowo wyregulować coś takiego jak w Lubni, tak, co miało miejsce tam prostu co się zapadało po roku
czasu tutaj w tej chwili prawdopodobnie została właściwie wyregulowana wysokości i ciężko było po
prostu utrzymać jakby tą jedną warstwę ścieralną na wysokości takiej, która po prostu była założona a
studnie były jakby niżej troszeczkę osadzone. Kierownik jest powiadomiony, bo mailowo już chyba 10
dni temu informowałem kierownika o takiej pilnej potrzebie z tym, że on w tej chwili chyba jest po
ślubie  i  ma  taki  tydzień  urlopu  swojego,  także  jak  wróci  do  pracy  to  my  się  spotkamy  już  z
inspektorami na budowie, oficjalnie robiąc przegląd gwarancyjny. Dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, to przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad. Tak,
pan Andrzej Wiecki, bardzo proszę.

Radny Rady Miejskiej Andrzej Wiecki - Radny Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, szanowni radni,
ja chciałem się dowiedzieć, wobec tego, że ceny w tej chwili energii, opału rosną w takim tempie, że
no dużym tempie czy to węgla, czy to miału, czy to gazu, bo wiem, że teraz będą projektowane ulicy
od Bolta do Jana Pawła II, tak od tego końca i teraz tak pytanie, czy w tym projekcie już będą też,
będą też zaprojektowane przyłącza gazowe i to jest takie pytanie, które tak się często u mnie tam
przewija, no bo to jest też ważne, ponieważ wielu ludzi się też pyta, co ma właściwie począć wiele
razy, czy się na ten gaz nastawiać czy nie, bo wszyscy jesteśmy teraz w dylemacie, co będzie się,
czym będziemy opalali nasze domy, czy zakłady za jakiś czas, ponieważ no mamy odchodzić od
węgla, od ekogroszku nawet, od pelletu pewnie. No to w końcu czy będziemy grzali. Gaz, ceny gazu
rosną niepomiernie, także to też może być rzecz, która się nie będzie nam opłacała. Czy tak się
stanie, no bo jeżeli za parę lat ten projekt, myślę że za parę lat, bo pewnie wcześniej nie da rady
zrealizować na to, no to po prostu czy ludzie będą chętni ten gaz odbierać, bo nie wiem, nie wiem, w
tej chwili jest tyle, jest rzeczy niewiadomych, że pewnie pan burmistrz też na to pytanie nie odpowie,
ale to dręczy po prostu nas wszystkich, którzy, mieszkańców, którzy no mają piece, a niektórzy mają
starsze piece, chcą wymieniać, nie wiedzą na co, po co i jak. No dziękuję bardzo.

Burmistrz Brus - Proszę państwa, panie Radny, to pytanie dotyczące gazyfikacji miasta na pewno jest
ważne, zasadne, rzeczywiście dużo mieszkańców o to pyta od bardzo długiego czasu. Podkreślę raz
jeszcze, że z pewną nawet realizacją ulic w mieście zwlekaliśmy jakby z dwóch względów: pierwszy
taki podstawowy, który był to możliwość pozyskania pieniędzy na odwodnienie miasta, żebym nie
realizować budowy dróg w sytuacji takiej, kiedy sprawy odwodnienia ulic nie są rozwiązane i to był
jeden z pierwszych takich programów też przygotowywanych,  kiedy tutaj  miałem przyjemność z
naszymi  mieszkańcami,  samorządem,  radą pracować jako  burmistrz.  Pierwszy  projekt,  który  był
realizowany też odwodnienia miasta zapoczątkowywany jeszcze też wcześniej za poprzedniej rady,
burmistrza,  bo  to  był  podstawowy problem,  rozdział  kanalizacji  ogólnospławnej  na  deszczową  i
sanitarną,  ale  nie  tylko  wybudowanie  kolektorów jakby  w samych ulicach,  ale  też  odpowiednie
zagospodarowanie tej wody. Często podkreślałem jedno, że zostały na przestrzeni wielu wielu lat
popełnione różne błędy, likwidacja zbiorników, oczek wodnych, pewna zabudowa pojawiała się w
miejscach, gdzie powinny być oczka wodne i ten system połączony, aby wody nie odprowadzać za
daleko poza miasto, ale rzeczywiście, kiedy ten nadmiar wody jest, ten przelew musi nastąpić, a więc
nadmiar wody będzie kierowany do kolektorów i jest wysyłany poza miasto czy też do specjalnie
budowanych zbiorników retencyjnych.  I  teraz  to  kontynuujemy tak,  ta  ulica  Kalwaryjna  o  czym
mówimy, no to przede wszystkim zadanie dotyczące budowy kolektorów deszczowych, rozdziału tej
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kanalizacji ogólnospławnej na deszczową i sanitarną, i przygotowywujemy w tej chwili przetarg na ten
kolejny zakres w obrębie osiedla Słowackiego, a więc na wylocie z Brus po lewej stronie w kierunku
Kościerzyny tak,  gdzie  będzie  budowany zbiornik  retencyjny i  też  to  co  wydarzy  się  w obrębie
oczyszczalni ścieków, na starej oczyszczalni, a więc też sprawa lokalizacji zbiornika, żeby nie popełnić
błędów, bo wiele miasto tak samo nie czekając czy miejscowości, gmin nie czekając na takie fundusze
czy chcąc wykorzystać pieniądze na budowę dróg czy po prostu mając potrzebę i  chęć budowy
pewnych dróg rozwiązała te problemy bez zagospodarowania wód. a więc ten problem tak i  tak
wraca. I  to był podstawowy bardzo kosztowny problem, dlatego cieszę się z tego dofinansowania ze
strony tutaj funduszy unijnych co jest realizowane przez Urząd Marszałkowski bezpośrednio, że to
dofinansowanie mamy, że te projekty możemy realizować. Zobaczymy jakie też ostatecznie wartości
tego  będą,  bo  jakieś  dofinansowanie  jest  zaplanowane,  ale  wiemy,  że  te  koszty  wzrastają  i  to  jest
jedno.  A  drugą  sprawą  takich  przesuwania  w  czasie  budowy  dróg  to  gazyfikacja  miasta  i  o  to
praktycznie zabiegaliśmy od samego też początku. Można powiedzieć, że od 15 lat i tutaj nie dziwię
się że pan Radny Andrzej Wiecki to pytanie zadaje, bo od początku kiedy tutaj w tym samorządzie
funkcjonuje zawsze mówi o gazie i też nie ukrywam, że nawet mnie do tego zawsze motywował czy
nasz cały samorząd jakby utwierdzając jaka to jest sprawa istotna tak. Kiedyś były sprawy związane z
energią,  jakby  elektryfikacja  gminy,  a  bez  gazu  gmina  nie  może  się  rozwijać,  miasto,  działalność,
dzisiaj widzimy ta potrzeba też ze strony mieszkańców. Oczywiście jest ta obawa, widzimy co się
dzieje z cenami gazu, zresztą ceny gazu przekładają się na ceny innych jakby produktów, które
powstają w wyniku używania tego surowca czy to w rolnictwie czy w innych jakby działach to ten gaz,
ceny wzrost gazu powoduje wiele wiele problemów. I  zobaczymy jak te ceny się ustabilizują,  w
każdym bądź razie gazyfikacja będzie następować, realizacja gazyfikacji miasta nastąpi, takie decyzje
są Polskiej,  Spółki Gazownictwa, nie ma innej decyzji,  mam nadzieję, że taka decyzja nie będzie
zmieniona, bo to zawsze zależy od wielu czynników, sytuacji finansowej, gospodarczej kraju, ale póki
co  w  tych  planach  realizacyjnych  jest,  prace  projektowe  trwają  i  ten  projekt  zakłada  również
gazyfikację miasta, budowę kolektora wysokiego ciśnienia od Chojnic do Bytowa i gazyfikację miasta.
Jest  projekt,  który również zakłada tą budowę średniego ciśnienia w kierunku Wiela,  Karsina do
Czarnej Wody. Tutaj, no tam pojawiało się więcej pytań, jeżeli chodzi o terminy, tam, ten projekt mógł
być bardziej zagrożony. Natomiast tak chcielibyśmy, aby te sieci były wybudowane albo się to zbiegło
jakby z budową naszych ulic i tak zakładamy, że tak będzie, jeżeli coś się nie wydarzy w każdym bądź
razie  projekty,  które są opracowywane,  one są uzgadnianie w Polskiej  Spółce Gazownictwa tak,
jednocześnie to jest jakby widoczne, wszystkie uzgodnienia przechodzą. Jeżeli okazałoby się, że coś
nie pójdzie w parze to te uzgodnienia będą też takie, żeby nie było jakiejś dużej ingerencji, tak, w
wybudowane drogi czy chodniki, dzisiaj od strony technicznej rzeczywiście jakby mniej inwazyjnie się
to  jakby wykonuje,  jest  inna technika budowania  tych sieci  dystrybucyjnej  przyłączy,  a  więc  to
wszystko będzie uwzględniane. Oczywiście chcielibyśmy, żeby to poszło w parze. My na pewno nie
możemy też czekać dłużej na to z drogami też, na już wybudowanie sieci gazowej, no bo pewne
pieniądze mogłoby nam przepadać, bo widzimy pieniądze są wykorzystywane, jest Program Dróg
Samorządowych,  ale  który  jest  no  te  fundusze będą się  kurczyć,  to  tak  nie  jest,  to  pytanie  w
zależności  od  w  jakiej  kondycji  finansowej  też  będzie  państwo,  wtedy  będą  się  pojawiały  nowe
programy, ale ten program wieloletni, który jest, są zadania wieloletnie i one na pewno będzie, będzie
tego mniej. Już ta pula na rok 2022 no ona nie jest już aż taka duża na terenie naszego województwa,
także  na  pewno  projekty,  które  zostały  złożone  pewnie  nie  wszystkie  jakby  uzyskają  też  do
dofinansowanie. Dziękuję bardzo.

Radny Michał Szczepański - Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, chciałbym się na chwilkę wrócić
do tej  drogi  w Orliku,  z  jednej  strony pół  kilometra  niewiele,  z  drugiej  strony na pewno sporo
mieszkańców skorzysta z tego, że będzie tam miało wygodniejszy dojazd, mam tylko nadzieję, że ta
sukcesywność będzie nabierała tempa, bo jeżeli 4 lata temu był kilometr to boję się, że za 8 lat będzie
tylko 250 m. Mam nadzieję, że to jednak będzie inaczej i przyspieszy. A tu już taka bardziej poważna
sprawa, która mnie troszkę, nie smuci, no bo to ciężko mówić o smutku, tu wchodzą w grę pieniądze
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jest dosyć poważną sprawą, to jakby ta sprawa ulicy Kalwaryjnej i tutaj pan Zbyszek też wspomniał o
ulicy w Lubni, to nie jest tak, że one się tam po roku, bo to jakby szczegół techniczny, one od razu
były źle zrobione te studzienki, tylko wyegzekwować się udało dopiero po roku. Co prawda to nie
droga gminna tylko powiatowa, więc to jakby też inna różnica, inne współpraca tutaj nas radnych czy
sołtysów, no ale jakby niepokoi  to,  że no praktycznie w momencie odbioru,  ja rozumiem, że to
procedury powodują, ale w momencie odbioru wiemy, że trzeba to reklamować, że będzie gwarancja
robiona. To to jest jednak trochę nie w porządku, bo jak pan Burmistrz w wspomina ceny rosną, no
myślę, że nikt tego nie robi ze stratą, nikt nie dokłada z tych wykonawców, no więc oczekiwałoby się
tego, żeby to było jednak porządnie zrobione i myślę, że w tej kwestii powinno się jednak coś zmienić.
To na pewno też jest problem projektowania, tak mi się wydaje, że tych studni po pierwsze jest duża
ilość, pewnie są potrzebne, ale zauważyć się da w bardzo prosty sposób, że jeżeli one są w osi jezdni,
gdzieś w środku czy po prostu tak powiedzmy sobie pomiędzy koło wężami to wtedy one mniej
hałasują po prostu, no nie ma takiego problemu, one mniej ulegają takiemu najeżdżam i tak dalej. No
myślę, że z tym, z tymi z tym z tym problemem powinno się coś zmienić, że jeżeli budujemy nowe to
budujemy, płacimy, no i oczekujemy, że ta jakość będzie dobra. dziękuję.

Przewodniczący Rady - Parę słów na ten temat... już nie, dobrze.

Ad. 5.

Przewodniczący Rady - Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad - informacja z działalności
komisji stałych Rady Miejskiej. Bardzo proszę o informację pan Andrzej Kulesza Komisja Budżetu i
Finansów, bardzo proszę.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Andrzej  Kulesza  -  Panie  Przewodniczący,  panie
Burmistrzu, panie i  panowie Radni.  Komisja Budżetu i  Finansów pomiędzy sesjami i  spotkała się
dwukrotnie. Dnia 19 października 2021 roku zgodnie z planem racy komisji analizowaliśmy wykonanie
budżetu gminy za pierwsze półrocze, to jest planowe dochody gminy oraz wykonanie i  planowe
wydatki gminy plus wykonanie. Zapoznano się z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy
Finansowej. Na tym etapie realizacji zadań nie stwierdzono zagrożenia wykonania budżetu. Również
na tej komisji zapoznaliśmy się ze zmianami uchwały budżetowej gminy Brusy na XXIX sesje Rady
Miejskiej. Drugie spotkanie odbyło się w dniu dzisiejszym na komisji wspólnej, gdzie analizowaliśmy
uchwały na dzisiejszą sesję, dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, kolejna Komisja Rolnictwa i Środowiska, bardzo proszę pan
Przewodniczący Tomasz Dorszyński.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Środowiska Tomasz Dorszyński - Panie Przewodniczący, wysoka
Rado, szanowni Państwo, Komisja Rolnictwa i Środowiska oprócz dzisiejszego wspólnej, wspólnego
posiedzenia  wszystkich komisji,  odbyła  jedno posiedzenie  w dniu  7  października.  Tematem było
zaopiniowanie  projektu  planu ochrony rezerwatu  Piecki,  opinia  komisji  była  pozytywna dziękuję.
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Chciałbym też poinformować szanowni państwo, że również w dniu dzisiejszym
przed, bezpośrednio przed sesją odbyła się Wspólna komisja, posiedzenie połączonych wszystkich
komisji, tematem były było opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję. Tutaj
opinie komisji wspólny były pozytywne. Inne komisję nie odbywały poza tym wspólnym posiedzeniem
w okresie międzysesyjnym nie odbywały spotkań.

Ad. 6a.

Przewodniczący Rady - Proszę państwa, przystępujemy w takim razie do kolejnego punktu porządku
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obrad - podejmowanie uchwał i  tak pierwsza z przygotowanych uchwał w sprawie nadania nazw
ulicom w Zalesiu.  Przewodniczący Rady przedstawił  projekt  uchwały  i  uzasadnienia.   Tyle  treść
uchwały i uzasadnienia.  Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej
uchwały? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za
podjęciem przedstawionej uchwały proszę o podniesienie ręki, dziękuję, kto jest przeciwny, dziękuję,
kto się wstrzymał, dziękuję. W głosowaniu, uchwała to będzie numer 230, kolejna uchwała, jeszcze
problemy techniczne z głosowaniem. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 230 w sprawie nadania
nazw ulicy w Zalesiu, ulicom w Zalesiu.

Ad. 6b

Przewodniczący  Rady  -  Kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  porozumienie  umowy
partnerskiej nr 137 z 22 września 2021 roku zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą
Brusy w sprawie współpracy przy realizacji projektu pod nazwą "Przebudowa przejścia dla pieszych na
drodze powiatowej nr 2680G (ulica Armii Krajowej Brusach) oraz Porozumienia - Umowy Partnerskiej
nr 138 z 22 września 2021 roku zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy w sprawie
współpracy  przy  realizacji  projektu  pod  nazwą  "Przebudowa  przejść  dla  pieszych  na  drodze
powiatowej  nr  2680G (ulica Armii  Krajowej  w Brusach w obrębie skrzyżowania z  ulicą Targową.
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienia. Projekt tej uchwał tak jak inne były
przedmiotem obrad dzisiejszej komisji jak też wcześniej odbywanych komisji, komisji przedwczoraj,
Komisji  Budżetu  i  Finansów.  Państwo  radni  nad  tym  dyskutowali,  zadawali  pytania,  uzyskali
wyjaśnienia. Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały?
Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem
uchwały w sprawie zatwierdzenia porozumienia zgodnie z przedstawioną treścią uchwały proszę o
podniesienie ręki, dziękuję, kto jest przeciwny, dziękuję, kto się wstrzymał, dziękuję. W głosowaniu
brało udział 10 radnych, 7 głosuje za, 3 wstrzymujące, większością głosów rada podjęła uchwałę nr
231.

Ad. 6c

Przewodniczący Rady - Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Brusy
na rok 2021. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Tyle treści uchwały. Uzasadnienie - tutaj
podane są kwoty, że dochody zwiększono o taką samą kwotę jak wydatki w związku z tym deficyt nie
uległ zmianie. Szczegółowo był on przedmiotem omawiania bezpośrednio przed sesją na wspólnej
komisji. Czy ktoś państwa radych chciałby zabrać głos w sprawie tej uchwały, projektu uchwały. Nie
widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej
uchwały proszę o podniesienie ręki, dziękuję, kto jest przeciwny, dziękuję, kto się wstrzymał, dziękuję.
W głosowaniu brało udział 10 radnych, wszystkie głosy są za, w związku z tym rada jednogłośnie
podjęła uchwałę nr 232 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Brusy na rok 2021.

Ad. 6d

Przewodniczący Rady -  W ślad za podjętą uchwałą wcześniej  podejmujemy również,  jest  projekt
uchwały  odnośnie  zmiany w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  gminy  Brusy  na  lata  2021-2029.
Przewodniczący Rady przedstawił  projekt  uchwały.  Uzasadnienie  i  zmiany dotyczące Wieloletniej
Prognozy wynikają z wcześniej podjętej uchwały i dostosowanie tych rozstrzygnięć do Wieloletniej
Prognozy Finansowej było przedmiotem również dyskusji i obrad komisji bezpośrednio przed sesją.
Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały. Pan Marcin Cysewski
bardzo proszę.

Radny Marcin Cysewski - Panie Przewodniczący, wysoka Rado, punkt 4, projekt "Przebudowa ulic w
Brusach," limit wydatków 300000 zł na rok 2021, 2022 podobna kwota, chciałbym dopytać, nie ma
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burmistrza, ale może ktoś go zastąpi, jakie ulice w przyszłości miałyby być projektowane. I ciekawe,
ciekawi  mnie  też  punkt  5  -  limity  wydatków  na  projekt  "Budowa  hali  sportowej  przy  szkole
podstawowej" w 2022, zmniejszenie o 455000 zł, z czego to też by wynikało, dziękuję.

Przewodniczący  Rady  -  Pan,  może  pan  Zastępca  Burmistrza,  bardzo  proszę,  pan  Krzysztof
Gierszewski.

Zastępca Burmistrza  Krzysztof  Gierszewski  -  Panie  Przewodniczący,  wysoka Rado,  jeśli  chodzi  o
pytanie pana Cysewskiego o ulice w mieście wymienię, które są objęte tym projektem, to było też
poruszane na komisji dzisiejszej przed sesją, chodzi tutaj o ulice w mieście Brusy w centrum, czyli
począwszy od Placu Jana Pawła II, dalej 1, 2 strona czyli 2 Lutego, Pocztowa, Szkolna, Kościelna,
odcinek ulicy Chełmowskiej oraz dalej na osiedlu ulica Derdowskiego, ulica, odcinek ulicy Witosa, ulica
Bolta i ulica Świętopełka. Myślę, że żadnej nie pominąłem, jeżeli tak to bym prosił pana dyrektora tutaj
o poprawkę. Kiwa głową, że tak, że to jest ten zakres ulic. A jeśli chodzi o tą, drugie pytanie to
poproszę tutaj panią Skarbnik o odpowiedź, dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Bardzo proszę pani Skarbnik.

Skarbnik Gminy Ewa Trzebiatowska – Gryglewska - Panie Przewodniczący, wysoka Rado. Wieloletnia
Prognoza Finansowa to jest prognoza. Planując określone zadania, tutaj w tym przypadku była zmiana
zadań  w  zakresie  przedsięwzięć  wieloletnich.  Na  wspólnym  spotkaniu,  na  komisji  mówiłam  o
przejściach dla pieszych,  zadanie jednoroczne,  które ujęte było w tym roku,  będzie realizowane
również w przyszłym roku i jest zadaniem wieloletnim. Zostały wprowadzone środki na te dwa, na te
trzy zadania,  bo są trzy przejścia,  środki  te trzeba było zabezpieczyć z jakiegoś źródła.  Kolejne
zadanie to jest projektowanie ulic i również jest kwota 300 000 zł. Wiadomo, że prognozę trzeba
zbilansować.  Jeśli  chodzi  o  halę sportową,  zadanie to jest  wpisane do przedsięwzięć,  nie  mamy
zobowiązań żadnych umów podpisanych i na tym etapie mogliśmy przesunąć te środki, gdyż jak
wcześniej  powiedziałam  na  komisji,  hala  sportowa  będzie  budowana  jeżeli  będzie  dofinansowanie,
gdyż  wartość  zadania  inwestycyjnego  przekracza  nasze  możliwości.  Jeszcze  coś  do  wyjaśnienia?

Przewodniczący Rady - Nie widzę, dziękujemy bardzo pani Skarbnik. To w takim razie przystępujemy
do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej gminy Brusy na lata 2021-2029 proszę o podniesienie ręki, dziękuję, kto jest
przeciwny, dziękuję, kto się wstrzymał, nie widzę. W głosowaniu brało udział 10 radnych, wszystkie
głosy są za, w związku z tym rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 233. W ten sposób zakończyliśmy
podejmowanie uchwał.

Ad. 7

Przewodniczący Rady - Przechodzimy do kolejnego punktu - interpelacje zgłoszone przez radnych
wraz z odpowiedziami. W tym okresie międzysesyjnym wpłynęła jedna interpelacja radnego pana
Michała  Kina o  treści:  Przewodniczący Rady przedstawił  treść  interpelacji.  Odpowiedź z  dnia  15
września. Przewodniczący Rady Przedstawił treść odpowiedzi. To tyle interpelacje zgłoszone wraz z
odpowiedziami.

Ad. 8

Przewodniczący Rady - Przystępujemy do kolejnego punktu - sprawy organizacyjne. Bardzo proszę,
kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. Czy pan burmistrz? Nie, to dziękuję
bardzo.

Ad. 9
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Przewodniczący Rady - Zamykam XXIX sesję Rady Miejskiej w Brusach. Dziękuję bardzo za udział
państwu  i  paniom  i  panom  Radnym,  panu  Burmistrzowi,  wszystkim  państwu  dzisiaj  obecnym.
Zamykam XXIX sesję Rady Miejskiej w Brusach.

sporządził
Weronika Kulesza przewodniczący


